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Cizinci se učili měsíc česky, největší problémy měli s pády
PRAHA 25. srpna (ČTK) - Přes 200 cizinců z 39 zemí se na Univerzitě Karlově učilo téměř měsíc češtinu, zápasili prý
hlavně s gramatikou, zejména s mluvnickými pády. Nové poznatky získávali na 49. běhu Letní školy slovanských studií
v Praze. Dnes kurz ukončili na slavnostním setkáním v pražském Karolinu, kde převzali osvědčení o jejím absolvování.
Mezi 211 účastníky školy bylo nejvíc studentů z Německa, přijelo jich 65, 16 lidí bylo z Francie, 12 ze Spojených
států a 11 z Rakouska. Česky se učili i studenti ze Severní i Jižní Koreje, Japonska, Izraele, Argentiny, Austrálie nebo
Kolumbie. Na letní školu přijeli i tři studenti ze Slovenska.
Češtinu se učili jak studenti, tak i bohemisté a slavisté, učitelé češtiny nebo tlumočníci. Při výuce byli rozděleni do
kurzů podle svých znalostí od úplných začátečníků po pokročilé. "Pro mnohé z nás byla účast na letní škole první
příležitostí, jak poznat českou realitu. Všechny nás spojoval zájem o češtinu a snažili jsme se česky mluvit i mezi sebou,
nejen při vyučování," řekla při poděkování organizátorům studentka z Polska.
Její kolegyně z Norska prozradila, že mezi její nejkrásnější zážitky patří setkání s českou gramatikou, která je podle ní
půvabná. Nejzajímavější je sedmý pád v množném čísle, uvedla. Souhlasila s ní zřejmě většina studentů, protože její
slova
vykouzlila na jejich tvářích úsměv. "Jsem učitelka češtiny a přijela jsem sem, abych si češtinu zlepšila a měla možnost
mluvit
česky," řekla ČTK Natalia z Polska. Pro ní je těžká například výslovnost písmena h a také pády, ty podle ní dělají
problémy
všem cizincům. To potvrdila i studentka ze Severní Koreje. Sice v Česku jako malá pobývala a chodila tu i do školy,
ale ani pro ni není snadné skloňovat.
Účast na letošní letní škole byla rekordní. "Při takovém množství studentů je ale už škola na hranici svých kapacitních
možností, chceme-li zachovat kvalitní úroveň výuky," řekl ČTK ředitel Ústavu bohemistických studií Jan Kuklík. Ústav
letní školu pořádá. Některé zájemce prý musejí odmítat, ale nabízejí jim jiné kurzy. Pražská letní škola je podle něj
oblíbená zejména proto, že nenabízí jen intenzivní výuku češtiny, ale umožní studentům seznámit se s českou kulturou,
literaturou a historií.
Mezi účastníky kurzu převažovali lidé ve věku 25 až 35 let, jejichž zájem o češtinu je vážnější a má souvislost třeba s tím,
že studují slavistiku a čeština je pro ně dalším slovanským jazykem, který musí zvládnout, uvedl. Zájemci mohli na letní
škole získat kromě osvědčení i atestaci a známku, aby jim jejich škola mohla kurz uznat.
Petra Měšťanová kš


